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RIBEOIRI

tatements made in refe-
rence to furs taken from Charles Bremner, a hali-breed, residing at Battleford, beg
leave to report unanimously:—
1. That during the North-West Rebellion of 1885 and on the day of the surren-
der of the Indian Chief Poundmaker, who had been in arms against the Government
of Canada, a number of half-breeds came into Battleford, among whom was Chatlea

The Select Committee appointed to enquire into the
Ch

Bremner, a half-breed trader and farmer, u resident of Bresaylor, twenty-two
from Battleford, having in his possession a large quantity of saluable e

2. General Middleton being in command of the Canadian forces engaged in the
suppression of o rabello being in Battleford, and having information that
halfbreeds had como in from Poundmaker's camp and that thefurs were being

way, gave orders that they should be put in charge of the Dominion
Sounted Police, and they woro sccordingly placed ‘i the Bolics Baranks ot Bettie:
ford for safe kecping.

3. Some weeks later, while General Middleton was at Fort Pitt, Mr. Hayter
Reed (a memberof his staif), who had then just returned from Battlefora, called aiten-
{ion to the fus, and remindd General Middloton that the person from whom they
had been taken was said o be a rebel. Thereupon, after consultation with Mr.
and bix. Badeon (snother meunber of his stalt), Grnsral Miadlelon sesached o ke
fiscate the furs,

At the timo of tho confiscation General Middleton dirceted Mr. Reed o se
Tt ng to the Pol in

he exact wonling of thi
a after it was
fenor

ritten.

iat. Genern! Middleton b confiseatd the furs nd bad ordored that two pack-
ages of thom should be put up for himelf, one for M. Haytor Tood, one
Bedson, and one f ber of his staff, selecting et ko relexph
should be taken for, or & memorandur made o, the furs thus disteibuted.

5. Packages were gty b conformity with this order—two for General Mid-
dleton, one for Mr. r R one for Mr. Bedson. The furs thus put up were
in q\mnu'v about onodighth of the who's, bat of miach JArgeF ‘proportionate value,

It has been proved before your Committee that the furs put up for General
Widdioton and 3. Bedson were placed on boar the stcamer. which conseyed Genoral
Middleton and om Battaford to Winnipog. B it would appour that

cdson, who had promised to give a receipt for tho fary t0 do so, alleg-
ing that they had not res innipeg; and your Committee nnd that the packages
of furs s0 shippod for Gon DA e ook oostvad by hi

7. The furs put up b, Hayter Reed were forwarded to Regina and received
by him there. He mmquum, returnod the packege wwopenod to the Police autho-
ritesat Hattlefod, alloging ason for so doing that the propriety of the con-
fiscation was ques

Your Committee consider the confiscation of the furs unwarrantable and ille-
gal; mul in his evidence General Middleton admits that he has recently become satis-
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fied it was not 1ng|1, justifiable. Your Committee are further of o) that, if

the confiscation had been legal, the confiscated property vested in the cmwn, and,

while your Committeo believe that Goneral Midiiorn soted under an unate

‘miscouception s {0 bis powars, they aro of opinion hat the appropriation of

any portion of tho proporty, under such circamstances eral Mhadloton to bis
win use, and t0 that of the membors of his staf, wae Ing))ly improper.

9. On behalf of Bremner it w:
t 84,500 inelusive of interest
mitiee consider a fuir compensation.

stated to your Committee that he is willin
. compensarion. for s loss and this your Com

For the information of the House your Committee submit hereuwith the
et ot (nn it by them in this enquiry, alxo the minutes of the pro-
ceedings of the Committee, which, with this Report, they rocommand o be phisieds

All which is respectfully submitted.

A. McNEILL,
Chairman,
Comwrrrrz Roox,
23nd April, 1890, -
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MINUTES OF EVIDENCE .

Taken by the Select Committee appointed to enquire into the statements
made in reference to fars taken from Charles Bremner, a Halfbreed residing
at Battleford.

Houss or Cowvons, 19th March, 1890,

The Select Committee of the House ppointad o iavstigato the allaged appren
priation o furs belonging {0 ono Charles Bromaer, mot at 1
MoNL in the
. Lister handed the Chairman & copy of the chamges, which were resd
follows i~

&I omplianco with tho request of the Committee appointed by Parliament on
the 3rd day of Masch, 1890, to_ enquire into the statements made in the House in
reforonos £ furs said 0 have bood taken from Chacics Besmner, a Hallbusadyae
lhulcﬂml

@ o say that, upon perusal of the said satoments, I uaderstand the state-
ments !Imn.m nade & bo as Tollows -
. That certain furs belonglng to the said Bromnor wore, b‘xvor.ler of General

)[uhll while commanding the Canadian forces in the North-!
sion of Jml placed in the Imrmcka at Bml](,lnrd for safe-] Leupm g, and

sequently, by a letter written by one Hayter
s, on the dth day of July, 1885, addressed to dne Warden,
te Se f Police at Battleford, stated to be written by order of
Gomeral Middleton, it ioba Pt up, two bales for General Middioton, ane balo
for S. L. Bedson, and one bale for the said Hayter Reed, a copy of which letter is as
follows i —
Drar WARDES, —(-cnurul Middleton has instructed and authorized me to send
you the p; r de at you put wp bales o furs or the under mentioned
Tro tales tor Goneral Middloton; e on, and one for myself. Pleaso
select the best and pack them’ at once, as we will be down there fo-morrow by

HAYTER REED, -
Assistant Commissioner of Indians."

4,2 That on voceipt of said letter by the sid Warden the fure woro put up
ad in accordance with the directions contained in said letter, and shipped by
g bmn whih ook Gensral Middlston, Botion and eod to Winnipag:

Chat this was not an isolated transaction, but v as part of a series, com-
prising llu- following

(&) That furs tuken at Batoeho were PR

(b.) That horses were taken by General Mid
use.

opriated by General Middleton,
dleton and appropriated to his own

That Bedson appropristed to his own use a pool tablo nd horsestaken

)
from the settlers at Batoc}
(Signed) J. F. LISTER.

of Mr. Wood, secondel by Mr. asgrain, clauses « 4 « B " and 40"
s in paragraph ruck out, on_ the ground that there had been
o Withom Ty pive the Oosrunities Uy i Hous 1o Tayetigatd subhohATeo

m f‘halrman—l ask General ‘fpld]uwn if he is ready to reply to this charge?
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Mr. . J. Gormully, representing General Middleton.—We simply say that the
chargo is not correc
AMr. Lister.—Wiil the General make any explanation ?

Mr. Kirkpatrick—He wants to hear some evidence taken on the letter, then he
will mals mumen
20 iser-—1t is the more investigation, mnd.if General Middleton has any
on't o, L think i all firness it should be made on the charge be
Tmade, eithor that ther truth in that charge at here i
it ifit o bo R nteerly Sopise), T
Middloton should now make an explanation. If ho seye thers ia o thath n
that charge that Is quits sufisient,
~-OF course, the charges a8 mado thero we do not wlmit, but the
1 is ‘not very clea is ago, in the heat
Bl i e e oosledto that S e furs belonging
totho man calied Bremnor, That thoy came and askod bim about some furs,
that somebody came in and sxid they wero taking furs or something of that sort
his s at Bunleﬁm] 1 think aftr Poundmaker had surrendered,  I'bolioro some:
in and suy to the General that they were taking furs, »sug;.,eﬂml
LAt [t Fuce shcul be st in the barsatha, and although he has no distinet recoll
tion, he has no doubt bat that the furs were put in the burracks. - He says ho docs
not ctually rcco“ect iving tho order, but if they were put in the barracks, tero is
no doubt they were pat there by his oters.
The Chatrmanr— the satement he makes through i counsl

r. Casgrain. My ‘suggestion is this, that the charge be read in his presence.

5. Gormully—Flo does not know what furs woro put there. He went away,

Mr. Casgrain—I think we ought to ask Mr. Gormully what is your answer to
that statement ?

2y Gormully—I thik T mentioned that, of course, the Genera, as a mattor of
fact, never saw the furs, and een’ the furs to this day. He never saw
them and, thercfore, e S R R AR b
some of the reports T have read, it was said that there were several cart loads of
those furs and that people were taking them. The General then gave an order to
put them in the barracks. He does not know who took them, or who was taking

He has no doubt that he gave the order, although he has no distinct recol-
lection of it. That occurred in May, and then he’ rent i pursuit of Big Bear and
came back to Fort Pitt after he hail’ taken Big Bear, and he has a recollection that
Tho was asked what wa 1o be dono with tho furs that wore i the police barracks and

that were taken from this man Bremner, who was a rebel as they considered, and,
believing he had the power, ordered lhum to bo canflscatod. OF sonree, he T
have done wrong in that, or he may not. He does not recollect anything very dis-

GGk pAIee s NFiotata navo 0F sosallotion tet chore res . Tequest made for
some of the furs, although he has no very distinct recollection of that, He might
have given an order for some of the furs, giving a receipt to the storekeeper, so that
cither the receipt would be there or the furs. That is all he knows about it. ' He has
never had any of those furs, and I do not think that the General has any recollection
o ever gave uny written order. 1f there are, they will no doubt be produced,
Ho hns no rocollection of it. 1t i ail vory woll to kit around this table and liten to
it now, but these people were in the North-West pursuing people with arms in their
ands and in open rebellion. I have also stated that he novar s tho furs, neither
then nor thereafter, and never had any of Bremner's fur
Mr. Casgrain—The shorthand writer should be sworn. This declaration should
18 xktoiowat Guos aad sigmedLy the attosmer s Cham e Somli mas e
ton whethor thut declaration is corseator not. The point s General, this declaration
en made in your presence. Do you admit the truth o
General Middleton—Yes; it is substantially correct—I i nk it is substantially
the fucts of the case ; but, of course, they are roughly put there. T do ot know that
can make any alteration of it.
3
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Mr. Lister—1 think that is a sufficient statement so far as General Middleton is
concorned. I want to say one word to Mr. Girousrd. I am sorry that he used the
Word stealing.” _ If Genoral Middloton thought he had the powen to sonfiscate these
furs it was ook tealing. Tho objost of the statomont mad hers today a to provent
costs being incurred in bringing witnesses from the North-West, since every witness
brought from Battleford will cost $208 in fares alone.
The statement made by Mr. Gormully on General Middleton's behalf was read
o him by the shorthand writer and its correctness acknowledged.
he shorthand writers employed to take the evidence were sworn to take down
and ﬁulhl‘ullv e ibe the testimony given before the Commit
Mr. Lister—Mr. Hayter Recd is prosent. Does Mr. Reed d ny
statement to this CDmmltluo? There 1o & charge made » sgainst reshii p||'uex-
pat m chm fick. (oo he ot toiaken e
I"zryusﬂ appear on behalf of Mr. Bl oo iies g got the
chmg T onl |hxs morning ere was no notice given to of the
Shache and o cepy of it Wae giten m bim.  As fur s the charges hero ‘made in_this
matter are concerned, | say, on behalf of at they are not correct. While
he was at Fort Pitt, I think, in temporary chnrge ol the transportation, the General
being out, | think, in_pursuit of Big Bong, ho teok & Bying trip to Battleford in the
<course of his duty. Whilo he was there, he saw cortain furs in the Police storehouse.
Vhen he came bick he reported to tho Gemoral that thore were fure: i he #idee-
house. The name given, but it way wid they belongal 1o some f the poople
who wora supbossd 0 be in the rebellion, 1 the course 0 this and in
The sparae of Suaversation wiltthe Giiaseal o A8 Lib G6iots e el ing
tlings thoro, and I the cours of tho consersation, the Goneral said the furs should
bo contiscated, and. hat some portion of them ut up for the General and
Vi, ——and that from that, i in pursuanco of that authority and those orders, bo
S lotor, but that the letter, a copy of which is embodied in this charge, is
not the lete ocs ot aorrectly contain what, wero the contents of that liter
but he did w in charge, tho Quartermaster of the ou
Police in charge of the storos, containiog whet I have said.  That that lotter was
forwarded to the officer, who, I think, was M. \decn and that he, Mr. Reed, was
not present. when any actio

rationed, as well as the troops coming in and getting their rations every day ; 4
thoso fars wre Iying there in this place, and. that he, birmself has never secelvad ny
nk there is anything further t0 state in answer to the charge
that was made. I do not wish to appear to be afraid to make a statement. I have
nothing to keep from the Committee.
Mr. Roxarp C. McDoxarp called, sworn and examined :

By Mr. Lister :

. Battloford is
2 Your occupati .
3 mploged by tho Government during the year 1885, duing the

ur home ?—Yes,

Nortl

chelli
4. What were you doing during that rebellion—where were you ?—]

officer in the rogular militia in Battleford during the rebellion, lbelonged o the
Home Guard,

You belonged to the Home Guards? Were you stationed at Battleford at
any umc during the rebellion ?—I was thero during lhone elli
6. What position did you occupy at Battleford ?—I w

Home Guard.
lh))uu now Charles Bremner 2—Yes.
8. Where does he live? Where did he h\c and what was his ocoupation ?—
armer and trader living at Bresaylor, about 25 miles from Battleford.
3

quartermaster in the
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9. Do you know General Middleton and Hayter Rood ?—T knew General Mid-
liton to sed him during the rebellon only. v Reed, 1 had met bofore tho. robol-
lion and had kno

10. How long had you known Mr. Roed, wua youracquaintanceat allintimate?

—Our acquaintance was not intimate. I simply knew him as an officer of the Goy-
ornment. T b known him bout  yearsat that Hime,

id you remomber soeing Charles Bromior noar Batteford at any timo
dnunp the véar 1585 with furs At the timo of the surtender of Pounimaker,
came within a couple of hundred yards of the burracks wher my offce was
12. Did you sce him there ?—Ye
id you observe e it ikt bim{of ok?—Yoa’ Tiaw bib
fars mm, T was over his cam

. Can you give the Committee any ides of the quantity of furs he had ?—Yes,
Do you mean the value?
Yes ; the value and quantity. Can you form any idea of the quantity?—
i dificult question to answer correctly. Doyou mean the bulk ul'l!uiur: or
the valuo of thom ¢ 1 judged they. waro worth 5,000, $6.000, or 7,000

L i ot veaver T
fisher, mmk ‘and other minor furs,
o rcmumber anyhing bomé, done by General Middleton, or do you
i anything ard to the furs, the possessi
Well, T aaw Genoral Middloton ol O e
cler!

18, Who was  that?—Caplette, T saw them at Bremnor's cam.

19, Otter ral Middleton were in conversation with Caplette at Brem-
ner's cump’—Yes Tho sama day the furs wre hrought into the quariermasters
storg, whoro I was o stationed-—by the transport teams.

0. By teams belonging to the Government ?— the employ of tho Gor-
sramont by the Nortl-est Mounted Poliss who bad Lhur_gt of them.

21 Aud they were brought into whore —Yos.

3. Where wore they put ?—They were placed in tho comer of the quartormas-
s quartermaster of the North-West Mounted Police.
lasgrain :

23. Do you know the name of that policeman that you spoke of ?—Yes;
transport teams were in command of Sergeant Ross who is now at Lethbridge or Tore
MecLeod, I cannot say.

24, What is his Christian name?—Charles. Ho was in command of the teams
that brnuﬁht ll.\sm

hem ?—
e itk Bromaass

s room ?—The stoy

and placed in the quartermster
y remain there?—They romained thore intact, until an
order came presumably from General \luldlulon 4 letter written by Mr. Reed. That
was tho B June, 1585, if 1 remember correctly; but I may be wrong as to the day
an

01, “Dho Gth June, tho furs wero taken out ?—That day they Srero given out.

. Do you remember when the furs were taken in 7—No; I could only tell you

by T

25. Approximately 1T could only tell youby the day Poundmaker surrendered.

80 They wero takon thero the day Poundmaker surrendered ?—

They remained intact until the 5th June ?—Yes,

32. What became of them then ?—The day previous to this, a courier had arrived
from Fort Pitt, where General Middleton, Reed and the staff were camped as far as
we

koo
3. The day previous to this a conrier arrived from where it was supposed Gen-
oral Mnidle(on was camped at Battloford. Ho arerived at Battleford 7 Fos,
hat was his business ?—The courier?
Rt Tkt 1 comas o Basiatoe fo P was ent dowa for a specific
purpose.
4
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& 1 Did he bring any information from Fort Pittof any kind 7—Nothing beyond
this eum,

- Nothing beyond a lotter 2—No,

w then, do you remember who the courier was?—No; I do not. There
o e or scouts in the employ of the Department, and T remomber them
mmm,; in frequently.

5 o brought  letter from Fort Pitt ?—Yea

40. Will you look at the letter there and say whether that s substantiall,
4t tho lotter you received, aad that was broughe down by this asarles Ve ast
is substantially the letter.

41 You speas from rosoliestion ?—That was the tenor of 1t ARywY,

Did you know, and do you know Hayter Reed’s handwriting ?—I think T
wohid] know his handwriting

oold you kpow bis sigabbaré 1=
& . Can you say the siguatare 1o that liter was In his handwriting or 1ot?—
es, it was.

45. The copy of the letter is the lotter set out in the charge. When that lotter
was received, what did you do ?—We complied with the request or command, as it
might bo takn, of the latter sent down o pat up bundles of firs for the parties
‘mentioned in the

46, You Complml vith the notics and put up bundlesof the fur for the pactis
‘menti m(-d m the letter
w many did
day for Genaral WiAdISn,

Go on and tell me what you did ?—And a small one for Mr. Reed, and one
for S I Bedson; but the day following the boat arrived from Fort Pits, and I was
ot in the bn at the time they came in,

(':Amc in?—Tho bout.  In conniction with myself,to make my story
lnlelhz Warish whd woheiemts for L North-West Mounteid
Folios aad thers wabiay Mmmmu aod I m, mysef was in the o of quarter-
master of the Home Guards, Theso t up party by m)ulf T chielly by
the storeman. He was there for that kind nf\rﬂrk The day following T was not in
the barragks at cortain hours n tho morning, but n the morning [ was told——

30, Novar mind what you wers tod. at you know then ?—I know
ant back thoro ware two boxes of furs put up and addressed t0 the boat for
bt Al ] by these people—

Mr. Kirkpatrick—We do not want that.

51, Thore wero two boxes put and addressed to General Middleton,
Wi the boxes ’—l % not remember distinctly, but I was satis-
fed at the ume ihat they wer inten

52 What was there to show they ware for General Middleton ?—His name.

u’pat up for Genoral Middleton #—Threo bales the first

By . Weldon (St John) :

53. His name, or anything else ?—I would not say: I have not a distinet recol-
Tection.
y Mr. Lister:

Yo un swear that General Middleton’s name was on the boxes ?—I can swear
dmmcuv ihey woro on tho packages, but I would not swear that they were on the
put T am satisfed in y own ,ind that they were

What do you mean by p: 4 7—Tho bales that wero put.up first, T

wrote the name * Generl Middleton anrtisy ything more with my own hand.
56. They put them up into bales the first day and he wrote General \11.1.11»1.9. s
nameon two of these bales himself. and the next day they were put in boxes?—No;

ditional boxee, T presume so, that they were agditional furs:  These bales may
Bave boon put into the boxes, but T was 1okl that they were not put into the boxes.
7. You were theroin the afternoon and saw the boxes—two boxes ?—Yes; filled

with furs.
58, Whero wero the bales?—I did not notice them at that moment,
5
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59. Bat the duy before you put up in accordance with this letter two bales whi
had General Middloton's naime put on them ?—Threo for General Middieton and one
for Tod and one for Bedson, L saw them put up.

80, The day tollowing you saw two box

61, Additional ?—Additional.

62. Will you swear whether General Middleton's name was on those boxes?—T
will not.

By the Clairman :
63. 1do not quite understand your evidenco with regard to these bales and
boxes. You say that there wero certain bales put up and then you saw fur
boxee noxt day.  What reason havo you for suoposing that they were sdditionl to
the others?—I was going to state tha the Qua Vot Mowntod
Police told me omphatically that they were fo Gon
54. ou say. you think that they woro additlon Why could they
not have been the bales that were ST Derags the bels ol Tk B
boxes of that kind. They wers nov ftted o shaped to it nto square
65. These furs were loose in the boxes ?—They were pretty tightly packed in,

By Mr.
66. Where did those boxes come from ?—They had been ‘msed originally for
excelsior saddles by the troops. The saddles had been taken out and left in-tho ware-

house.
By M. Tisd
e IR vess i B dnta o bt you saw them ?—
Noj I saw the fars.

by Mr.
&yt o know exactly from you as far as you can recollect what sort of
furs were there f-—1n tho bales or boxes ?
e e the bales T had put up,the
m.Jomy of the furs wore boaver. skias, — Afler that Tahor, and s
great majority wer beaver. 1 think thera were. ten Thoy. ks, or o hlpu u
and about the same number of otter. Those are very valuable, if yon know anthing
about furs,
§94 Were thero any other furs of larger animals ?—Not put in tho bales.
There were in the boxes, bear skins
70, Wore_thero any other sort of skins of that description, large skins ?—No
large skins.
By Mr. Kirlpatrick :
71 How do you know they were fur skins ?—I saw the furs,
72. You only” saw them after they were packed ?—I saw them on top,
78 What did you seo on (op 7—Boar skipe,
4. You did niot sce what was below ?—No.
By A Lister:
5. Tt was packed up ?—Yes; I saw the top.
By Mr. Kirkpatrick:
76. You did not examine to see what was below ?—No.
ty Mr. Lister
7. Xou putup the bales yourself ?—Yes; myself.
vod (Westmoreland.
5. bt you see the balos the second day ?—T would not say. 1 have forgotton,
9. You do not know yourself whether ‘the hales were in the boxes or not —.

No.

80. Could they go in 7—Not very well. Tt would be a waste of room to put.
them in. They were plenty large cadugh to contain the bales,

81, And other furs 7Yoo

r
82. Were there enough furs there for the filling of the boxes ?—From

ner
83. Yes. From furs that were there ?—Yes; distinctly.
6
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81, Were lhev .u mken ?—No.
the Chai
o5, What sortof eiee wero they ?—Bound up in canvas.
86. Would that be a very safe way of sending furs *—Ye
from the North-West. In fact, they were simply sent ofen
7. Would boxes be safer than in canvast—Well,
will be loss chiance of knowing what is inside.
88. It would be safer you think ?—You could pack more up in a box.
boses were about four feot square and four feet high. You can understand, you could
pack mors fura in thero than by tielng them up wih sinew or rope.
y Mr. Kirkpatric)
89, What proportion e packed up furs would they be of all the furs taken
from Bremner *—In that order do you meu
You?-1 should any a ltlo A

it is frequently done
‘balos without chnvas,
very compact, and there

91, Tn'the bales and boses both 72 ¥es; perhaps a little over half.
y Mr. Lister :
That would be the proportion ? Taking Bremner's furs you would say that
about balf S packed up in et way 1
irouas
93, Would they ba the bost?—Yos,
the Chairman :
94. Would one of the hoxes hold more than one of the bales ?—Yes.
95. Would the two boxes hold threo bales?—Yos
Gmnml d:
96, What sna tra
By the Chairman
97. Do you remember sesing the bales ?—No; T do not remember seeing them.
95. Are you certain the bales were not in the boxes ?—I am satisfied that no
person \vo\lld Ym them up in that way.

of the boxes >—About four feet square and four feet high.

fhers any oher porscus thore Totidos: gourselr sifl Hiode osa el
omed ©s; there were two others who saw more of the fars than I did, perhaps.
100, What woro their names ?—Wardon way one and Arthur Dorion.
101, W re with you all the time?—Yes
2. Did they know a anything about th transaction as you do?—Yes.
. Whoro aro u. u the North-West.
—Warden lived in Battlford; Dorion in Regina.
105. Did !ho\ E'mk up the fars in your presence?—Dorion helped pack up the
original bales, and Warden and Dorion, from hearsay to me, packed up the boxes.
- Kirkpatrick—You can state only what you know.
106. Were they packed up in your presence?—You have to discriminate and
5 u mean bales or bos
107. Tako bales?—Yes; in my prosance and with my assistance.
108. You did not sce them put them in the boxes?
. List

) or :
109. But he came back and saw the boxos were filled. What became of the rest

o e ] part of them [ can toll you that they wora

iven out on the onders of the Commnding Ofce

By ormlly

110, T2 ihis hearsay svidense?—No; T gave them out mybalf on orders from
the Commanding Officcrs to young officors commanding the corps who wanted one
or two or three fars as souvenirs.

y Mr. Kirkpatri

Ill \Vlnlen orders ?—Yes.
ere are they
il L

—I presume Warden has them,
I saw written orders.
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By Mr. Tisiale:
114. Can you remember what were in the ordors? Read us as near as you can
recollect ?—This is & long time ago; but the genoral tenor was that “Genoral
Middleton authorizes Captain or Colonel So and S0 to select four or five or six skins.”
135, Who would thets  bo.signod by f-ol thinl on. several oscestons 1¢ my
memory does not fail me, that it was swned b (renelnl \luldlelnn hlm»t“' “Please
allow Mr. So and So to take so many fars.” These ord o filed by Wanlen.
116, Were these offcers commanders of the dlﬂclcnbcnxps’—\obod\' besides
General Middleton and Col. Otter issued orders
11, T was Commanding Offcor thore ?——Yes
 118. No generul officers gave oxders ?-No; but they got the furs,
Alr. Kirkpatrick :
You swear that you saw an order signed by Col. Otter?
o Ta the best of my knowledgo it was aigned in that way.
120. Do you swear that Col. Otter slgnc(l those orders /It was not intended
that T ahould say Col, Ottar signod those-ovders.
121, You saw an order purporting 40 be sigand by, Col, Otter-?—No; but we
received onders day after sue these furs {0 different parties, and, ™
my recolloction goes, they were signed by Gen, Middleton and Col. Otter, " But I am

Noj; I do not say

ive.
122, After yon had packed up theso s 1
123, many days after you had packed did these orders come in?—I believe
General Mm.uem left next day aud they would not come from him.
12 u think Gen. Middlton sgned any of those orders -\ner heleft —No.
T o S, every day, some signed b Liddleto
o; Tdid not cay anything of the kind. T'said {0 the best of ...y kno
ore signed, as f as my memory will serve me, on some ogcasions by Gen. di
ton and others| by Col. Ot
n whit occasion wore they signed by Gen, Middlaton and when by Col.
am not sure,
127, Mo could not havo signed any orders afte he lef. That is General Middle-
; he left on the day follo you will_pardon me—if you want to
R s L e 0 keep anything back and Lbhave no desiro
that you should twist any statement I should male; | wish to have_thoso
grders you can casily havo them by referring to th aster of the North-
West Mounted Polica at Battleford, and who, | have no doubt, wil bear aut any state.
ments T havo made beforo this committee,
By
B that coieth o o e man charge of these furs
Tk certain of the troops, and those officers did take furs out
of this pil of furs?.—Yos
. And furs had been taken previous o pucking tp, and ordors had been
glven AR difforent officers previous to the day you packed i
up ?— am not prepared to say. I do not think so.
130. Then it would be after that day, according to your recollction, that thoy
were delivered 7—The majority certainly wer
 is your rocollection as to furs boing delivered before bales wore put
up for General Mildlaton, Badton. and Reed 7T have an idea that Gen. Middieton

Otter

sent somo of thoso ordors and T am positive he could not have done <o after he left.
Therefore, it must have been prior to this letter being receive
132. You are satisfied that orders were signed, or pur 0 be signed, by

o

General Jiddleton, were sent to you?—They were addtossod to Wardon A bebdek
to me subsequently,

Yo recallection is that theso onders wera

Col. Otter ?1—

T5ke Now o6 lft of at that part of tho statemont wharo you wore stating that

the furs were packed up. What became of those furs that were packed up? ~ You

will remember what boat was running then ?—* The North-Wost," but I am not sure.

8

igned by Gen. Middleton or
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135. This letter says “we will be down theie to-morrow by boat;” do you
remember whether they came down by boat?—Yes; they came down,
136. Who 7—Gen. Middloton and his st as Tunderstood his staff.
i you spealk positively about Gen. Middleton coming there?—Yes; T in-
Serviowda Mo it o e
Tt $o that you expected them to come down on the boat as indicated by that
etter 7—Yes.
139. What became of the furs after they were packed up in the boxes ?—I am
not in a position to say from actual knowle
40."You are not in a position to suy I—No.
141; Did they leave the barracks ?—Yes.
142. In chargo of whom = id not soo them leave—only from hearsay.
143, You know ua a fuct they wore taken from the bassaces f--Yes? T know
they were fakan from thi barracky
144. You cannot say where they went lo?—No,
Did you ever have any conversation with Mr. Reed about this letter—
e ot s o charge—at Battleford ?—anhmg directly. Mr.
came into the office of the quartermaster’s store afterwards, and I gathered from
the conversation,  think he admitted, that ho had written & lokr.
. Were you there 7—Yes.
Mr. Kirkpatrick—What doos he mean by aftorwarda?

y Mr. Lister :
147, After the furs were packed up and shlppcd ?—That is what I mean.
148, Mr. Reed was in the quartermaster’s place and admitted he had written a

lettor ?—Not in thoso words—by inforance only.
s, What do you mean by infurence only ?—Tto subject was brought up that

the fars had been shipped and’ Wanden mentioned that he had s the furs, in

‘consequence of u lotor received by him— the lttor Written by Mr. Toed.  Toed did

mot say he did not wri
180. Wardon: told hifm he had shipped these furs in accordance of a letter
reccived from Rood, and Rood did not deny ho had written a letter ?—Yos
Crossezamined by Mr. Girouar,
181, You roside at Battlefond fYes,
152, When did you come down here -—Two months ago.
153. What brought you down here ?—I came down here representing Bremner,
10 endeavor to get this matter settled by the Government.
on aro tho agent of Bromier 1—Yos; R]nlulcnlly
155. Have you any interest in this
6. If the claim is settled by the Gov mnmum do you expect to share by it ?—
ircctly.
157. Directly, from Mr. Bremner, do yon ?—No; T do n
Ton thius dows hare In Pesndis fatorest for nothing =T exiios iy b2t
penses \nll l-u paid if he receives it.
1 at is all you expect to have ?—Yes,
160, What 1 ,m.rbu..nm in Battleford ?-—Contractor.
161. Contractor for what ?—Contractor of everything.
162. Do you contract for the settlement of claims, No,not that altogether
163, Can you say you saw that letter written by Mr. Re use me, did
e ndaresdon oM Thuier T Bataniar o s e P
lG 3}. You are the ove who gave the ml‘ormﬂ n—-
s Bromnor in tho city ?—No,
 come to mo city during the winter ?—No, sir.
w. You represent him?—ilo is ropresented by a solisitor.
You gave. your instractions £ the solicitor I—Ho sent his instrastions
practicaly to bis solicitor through me.
165, Have you a power of attorney from Bremner?—His solicitor has. Yon
say Mr. Reed sent—
9

Not d

you g
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By Mr. Kirkpatrick :
169. Have you got a power of attorney ?—Yes.
170 Produce it at the next meeting ?—I understood it was in my name.
By Mr. Girouard:
171, Will you produce that power of attorney botween now and. tho next
sitting ?—

B ck :
72, \'fm say y L i this claim?—No.
173, Has the solicitor an interest Nothing beyond his fees.
74. Nothing beyond his foes? He made o sitangement with Bromner if ho
ertain sum you will g t is over ?—No, s
Nor the eitor?=No, a
76. Was there some such arrangement talked over ?—Yes, there was. T refused
positively to have anything to do with it in that way.
t did Bremner offer you ?—I think five per cent. of his claim. T would
not tnke i ey,
178. Did he offer it to you ?—He might have made such an offer. He said he

Had offered throngh Mr. Macdowall reprecenting that ditrict to aceept 83,500, Tho
man is starving. He offered to accept anyth all rather than not get anything.
st 1 i g 500, and_ho waald give nmlmdy what they conld make

over, and I positively refused to accept it in that for
By Mr. Girouard :
179. Why did you refuse ?—TI did not think it was right.
180. Do you think it was not legitimate ?—Yes, I do,

By Mr. Kirkpatrick :

181. How are you employed in Ottawa?—As a sessional clerk in the buildings.
Ay Lister —He is a perfectly respectablo man.

| By 2r. Giroward:

Now you say you saw the letter from Mr. Reed to Mr. Warden giving
mmumom to send some bales to General Middleton and amm_ym. saw the letter?
—TI saw the lette

155, You resollect you say the letter mentioned in the charge is in substance
the ariginal you saw -

Will do undertake to swear that in_that letter Reed did not mention
ik icaral MrikTobom had sontasseat toess Sbica o fer s ell, I do not remem-
ber that term being used. I am satisfied if they were m..mmea they should
s o proper and fair notice of confiscat

185. I am talking to you about the letter ?—I do not s
86. Was it mentioned in Battleford, where you were at the time, that General
Middleton had confiscated these furs ?—No, sir, I never heard i
By Mr. Kirlpatrick :
187, Yon never heard it thero ?— nover heard it

85, Did you ever state it was generally Ilndewtood there that the General had

v 00ds 7—Not. to my recollectio
160, You never stated that I do not say T did ot stato it; Laay Tdo. notve-
member it,

190. I want to know if he remembers making a statement that it was generally
understood that General Middleton had confiscated the furs?—I think I can say
nfely pow that the people who did not understand it might have thought so.
you write such a letter as that ?—I do not know if I have v\rm&n a
" By Mr. Girouard :
192, To whom ?  We want to see how far the witness is worthy of belief?
Mr. Lister—If you want to contradict the witness as to writing you must show
him the writing.
10
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. Kirkpatrick :
was a letter 10 Colonel Morris, of the North-WestMounted Police at
Batietopd. D gou stato that it was generally understood that General Middleton
had t‘onﬁm:ked the
irouard——What is the duteof tho letter ?
Mr. Kirkpatrik It wus 1
. Giro ere from ?
. K(rl.palv o attlelor.
Witness—It is qui do not remember. Colonel Morris came to m
o wanialma to s oot Sos ot of s i AR AR R ‘possible whea
T wote the letter.
194. o mako it s mild as possiblo—~No, not that ; that is the inforonce I
. You oan mako it steon at oue s andsEild ah uothes Fookllut dest I ly.
i ol one way or another.
1 Tixe to a question of order
o gives bis widence o saust e protestads
Mr. Kirkpatrick—This is the extract of the letter
ext day, Monday, Mr. Reed called at_the store and asked Warden for tho
order authorisg the pucking o the furs. Wardon professed not knowing where it
was, m,,i.m it 1 suppose for his own protection, as there was no other order either for
ccc or disposing of them, and it was generally understood that Gener-
al Midlcion had gonfiscated tho fure.
r. Lister—The lotter has been read and it is now before the Committee. He
ckinot veal o Bxtrant aTelkees agk BTt

The witness is here and as long as.

2 1eldon (St.John).—Tho witness can bo msked whother o mado u tatement
in wri co i uire the perso
to say if he has the original in his posscssion or f i Tt sonms 1o

By the (e
196, Are you prepared o produce the nngmul letter ? Tam prepared to say we
can produce if. We want the whole of that c
"N Kirkpatrick—Tho witness was asked if the word “confiscatsd " was
used in that lotter. If I remember right, the answer was, he did not remember, he-
had never heard the furs were confiscated goods, which ought to be done in some-
formal manner. What I asked him then was, if it was not gencrally understood in
Battleford if they were not confiscated, and he said—no. Then I asked him if he
ever made that statement.
7. Lister—Reading from this letter?
Mr. Kirkpatrick
r. Lister then read the letter, as follows :—

“Barrrerorn, N. W. T,, 16th March, 1888,

St,—Tn reply to your request for a statement from me on & quantity of fur
taken from one Charles Bremner in 1885, 1 have to say :

Daring the rebellion of 1885 while cting as Quartermaster of the Home Guard
Tovas by ordor of Col. Otier asisting the Quartermaster Sergeant of the North-Wost
Mounted Police to issne rations to the settles of this district, and that on the even-
ing of y, several loads of fur were brought to the police store from
A Bropmertion " Tooy wore placed. in & position by themesives and covered
from view to ensure pmlnclum from theft.

On Saturday the 4th July,  mesengor aived overland from Fort Pitt, beuring
3 ltter signed “Hayter Rood, which stated that ho (Recd) was ordered by Gen.
Middleton to have Warden (the Police Quartermastor S ) pat up soverst pack-
aigon ofthe firs place In the store, one for 5. T, Bedsoa; ste for Hayter Heed, one
for some name that T do not remember, and two for the General.

Warden being 0 have the fur put up, which T did, assisted by
ae Dorion, a storomatand addressed them s shove, Nex? moralag the Stk the Doee

11
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with Reed and the General arrived from Fort Pitt; tho General and Reed went to
the Barracks,
he General was not satisfied with the quality of the furs prepared for him and
had the p'wl«mges supplemented by a large saddle box filled with choice furs, which
with the packages were sent to the
'Thort wers a fow romnants of fur Ir.‘fl but T am under the impression that they
were given out on the order of the General.
xt day, Monday, Mr, eed called at the store and ssked Warden for the order
authorizing the packing o the furs
n_professed not knowing where it was, keeping it T suppose for his own
Protection, as thero was o other axder eithe for recel storing or disposing of
them, and it was generally understood that General Middleton had c ted the
fur.

Tam, Si

res

ours respe:
(swm-.l) R \ALD C. MACDONALD.

To Con.. Moranu:
North-Weat Mounted Police, Battleford.”

Mr. Lister—T put that letter in.

7. Kirkpatrick—1 submit that is irregula ot objecting to it going in;
but in cross examination you have the right to ask “lml.m weriain portion of &
letter was written, but the whole letter need not be put i

Mr. Kirkpatrick :
i’woum Hike to ask the witnes,did you seo the Goneral at the sores after
the bmll nrrwe\l ?—]

107, Then that statement is not based upon your own knowlodgo?—No.

198. He puts it in that letter that the General was not satisfied with
the furs. Now, you nocr savw him and nover heard him mako that statement ? No.

Mr. Gory
1 B say e enalrur i furs wirs taken s away? Yos; T should judge
that.

200. What became of the other half?—I have explained of the other half that
some orders.were given to other officers. Of the balaace loft in the stores, T do not

now.

201. Was any portion returned to Bremmer ?—T do not know.

g 202 Whatis the quantity of the furs you saw in the camp’fist?—T can only
judge.

203. Did you count them ?—No.

204, You did not examine them one by one?—No,

205. You cannot. tell exactly the value -—No.

r. Tisdale
6. ow do you fix your value? You say you saw thom packed in bales?—Yes.
hey were brought into the
them in rows. T should judge at
Teast 50 or 100 beaver skins were prcked together,  Bach wers kept separate,
208, What did beaver skins bring there by traders at that time ?—$7 to
209 They would pay that for them in bulk at Battleford ?—Yes, §7 (o e
By . Kirtpairick:

210, ny furs taken by any porsons before the General came down ?—No.
B11. Thore ware s groat iy pecsle i ani out of the stores T

212. Yon do ot know whether any persons holped themaclves 71 know they
«could not. The inner office was at one end and there were large doors that wore
not t;penul axu%zwhun Warden, Dorion or myself were in there.

rden says ho cannot bo responsible for thom and says some were
do not agree with him T was not there all the time. T was n and out.

T my judgment from that.
S SOt et Telxiees o/t summoning of witnesses the Committeo

adjourned.
12
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House or Coxwons, 1st April, 1890,
Committee met. Mg, MoNEILL, in the Chair.

Srvart Hexpensos, Barrister, called, sworn and examined :

By Mr. Kirkpatrick :

214. Have you, Mr. Henderson, in your possession any document signed by
Mr. Bremner relating to these furs ?—] 1 think 1 bave; 1 have not ook at the papors.
There are a number of papers in my office in connection with the North-West.

215. Is there a power of attorney?—I think there is a power of attorney, from
Bremner to M. MeBonald

216. Is there an n,,mmnm asto the amount he will take 7—No. At least,
am not sure. 1 have several papers from different parties in connection with this. T
think I have some of them in my office.

217. Will you produce any agreement, power of attorney or papers ?—I will
prodice any pipers thal doos not reect upon the interest of my clien,

218. This is not the interest of any client —Yes. Mr. Bremner is my client,
and T have papers at the office. 1 refusedistinctl lodxsclow, or L reserve that right.
distinetly, T inight not show ibe papers, after 1 ﬂr hem
ou bring them to_the

ing the papers, oy

isdale.—]
the question then.
By the Chairman :
219. Is there anything to prevent yﬂllrgatnng um o papers now 74 I won 't pre-
¢ papers without consulting my ¢l Ta tor, you
m-.ml \Iunuumv lhon made lhe !ollov\mg smlemum after bemg sworn i—
king the Government to grant this inquiry, was
thut Toakse £ mysell ai ofheas tho son) Sl of the case should be made public
aﬂieml!) and with, that object, w
statem t premise by pointing ou
“Ulo occurrénces ook place, I have, exporicnced cousiderate

mmittee will settle
i 4]cm«lv afterwards,

considored o lttlo importance; stll T think 'the follomng
embraces the lmn(‘p most, lmparlum points. ~ After making a prisoner of
Poundmaker at Battloford on the 26th May, 1855, T ws informed some halEbreods

had come in_from b hat there was some reason to bglle\e them to be
e, g some of them had boen recognized as having fonght st us at Cut
Iy after 8 fay, T Shink) it et pobeetid 1o md athe people

Knife. Short E
about were carryin urs belongi thets Imlflnreexln and it was suggested
hat he urs showb e s 0 the Butio b barracks, which 1 believe T orderad oo
done and ln uue.-p. sed through my m may xcnmrk\hnl, to the best of my
belief, I n nt near the half] L»n.\xl camp, nor \hd 1 seonorap(nkloliremuernnr
His olbrk, though It is poseible T may have doae 50 r three days after this [
left for Fort Pit, and startod from thora pnn\\nlul Bxg Be etirning, ﬁn.\\l
fo Fort Pitton the 10th June, 1885, [t was some i o and the

ing of July, that T some information con g the opinion that thnne
haltbre o had oosaw Joko Bunldord from l‘uumhxmkcr s camp werorebels, L
not remennb helu.,,;.

™ ifle
mg to-one of the men killed a "Gat Ko o the Eagle T, ad beon found in the
owession o this very Dromnor, and i was prolmbl\' then that I ordered the whole

Of theso half bresds t b sent to Regica, and that Mr. Hayter Reod who hal been down
fty
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to Battlefor, reminded me that the furs were in the Police harracks, and asked what
was to be done with them. I cannot pretend to remember all that passed on this
gecasion, but T bave no doubt now that [ ordared th furs to ba confiscated and that
Tauthorized somo of my staf o tako soms of the furs and t have somo
‘myself, per Tk ekt rdlors 7 ot 10 Bastlaind afas this con-
versation, and_from that time all thoughts of the furs passed from my mi
arriving at Bautlond on the Sth July, T landed with the fuseral puriy of tho lata
Lt Colabel Villins, aod afet co was over I returned at once to the
steamer, accompaniad by it e GOl v (ot S A R Loaon DAE)
and_ some other officers whose names I cannot remember now. 1 did not go to the
Police stores at all, nor did I see or select furs whilst at Battleford ; and any state-
ments that have been made to that oftet aro wholly untruo, T romined on bourd
until the steamer left for Prince Albert in the afternoon. If any fars were put on
hoard tho steamer at Battatord addressed to me it was done without my knowledge,
and I can positively say that I nevi uch furs or any of them, and, to the best
017 sivet ey thom. TS Tellorol h o'ty i, having directed the
confiscation of furs helonging to 8 rbal, T weas not exceeding my powers in allowing
some of my staff to take a few of them as mementoes of
taking some myself. The lotters sent will show by whose ordors iho furs wero
taken, and_ the receipts will show the amount taken, the principal part of the furs
remaining with their original custodian, as, I believe, can be proved by the late
Quarter master Warden. I may add that the statement made the other day by Mr.
McDonald, that he believed the remainder of the furs were disposed of by numerous
orders for young officers to be allowed to have some, and that these orders wero
signed some by myselfand some by Lieut..Colonel Otter1s, I believe, quite untry
Ottor has anthorized mo to stats that ho never signed any such oxdor, and T say that
T, myself, never signed any. It will be remembered that I loft Battlelond by steamor
on the evening of the 5th July, and it is not, T believe, ins at the orders were
given before that date. To the best of my belief I have never plieiay
vl of the Bremner furs. If it is in order, I should like also, as other cases were
errod, t0, o make the same statement about the horse that I was said o have

z

appropriai

Cbr. Tiadalo—TIf tho Gonral make a statement it will open up the wholo ques-
tion,

Mr. Lister—I have no objection to the General making a statement as to the
Batoch furs, and the charge ofhaving got furs at Batoche which were shipped from
Prince Al

e Chairman—Weo cannot inquire into it.

Mr. Lister—If the statement is made I shall have to go into it, that is all,

Col. Tisdale—It has already been decided that we cannot o into tha

The Chairman—That has been fully discussed aud. tho Commitico has already
decided that we cannot o into

lr. Casgrain—It has been soliad it o cannot go beyond the range of Brem-
ner’s
Weldon (St. Joln)—1 the statement is made it is open o the parties to con-
tradict that statement.
General MippLETON was then cross-examined :
ister :
220. Who were your aides at Battleford and_during the campai
Middleton 7—Capt. Wise was until he was wounded, and then Capt. Fro
edson in any way employed snder you ?—Yes; ho was employod as
hief of the transport, I think that was tho titlo ap
e, 222, Was M. Read filling any position T—Xes, Mr. Reed was also attached to
was lent to me by Mr. Dewdney and attached to my staff. He was with
i knowwledgo of tha country and s knowledge of the Indians.

223, these two gentlemen with you from the time you left Fort Pitt up
1o the time you went to Buttleford ?—From what ti
14

General
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224, Trom the timo you left Battleford to go to Fort Pitt —They waro both with
me, to the best of m
Were they both with you when you returned to Battleford —On my way
down?

226. Yos?—I think so. Yes; to the best of my belicf, they were, as far as T can
remem
227. You knew that Bremner was at the Fort?~-When I returned?
228. At tho time when the furs were taken?—I knew he was there; I do not
think T knew exactly whether he was or not.
0 you remember who told you, who communicated the fact that Brom-
was there 7—After he had come in?

230. Yos?7—I do not know. It was reported to me by some one of my staff that
those hulf-breeds were coming in from Poundmaker's band. I cannot remember
‘who |L \vmt

MWas it or was it nor, reported that there wore a quantity of furs there ?—
Vaa). 1 hm stated !
2, What mas o report made 0 you as to the furs P—Simply that those men
bad 3] noz of furs and they were being taken away.,
grored, what o be done - i s T can romember, Lsuppose T st
Have oriered theta s Dot e T barrac]
234. Did you or did you not?—L do not xemember, but I have not the slightest
doubt, I orderéd them to be taken into charge.
235. How long after you ordered them to be taken in charge, assumin

ner

did make such an order, of was it before you ordered the arrest of th ball brecds .
That | cannot sy atall T suppose it mut have been abont that time; 1 do ot know
whether e was lefl at his camp or not. 1left two days afterwards,

. Tt would bo bafore yhu left Battltord 7ot hink s
350 Woro thest Balfbrods arrested and taken to Rogina 1~ Tknow as to that
only by hearsay, [ never s
. You ordered thei I must have done it, because
T was the only person, I fancy there, S G s (et
239. Do you know of your own knowledge they were kept in prison at Regina?
—T do not tow anything about i
Battlciord and wot where, after taking in these furs 7T went

to Fort Pn
241, Did Reod and Dedeon accompany your_Yos, I thiak they both did.
Bedson, Ikuow i, And I think Reed weat up with
Y that ?—Yes;

mytl d aé Fort Pitt about. these. furs of Bremner; the
furs u.,u lmd been takon from th half-breods that had beon brought mmnnmemxw
1 ad eturned fo Fort Pt aftr the pursit of Big
24 l w long were you engaged t?—1 can cas Iy\ yrefenlng to
some of my reports. L must have been a for T something of that sort,
245. Th )nu n-mmul ort Pitt ?—Yes.
246, Then t ehation ook place respecting the furs .
247, Bul\\em \v)mm did the conversation take place?—As fur as I can
ctwoen Mr. Hayter Reed and. myself a0 some of the others, "1
ero some of the otho st
was the conversation Iy that after having talked ubont those
men being robels, he reminded me that the R wero thore,  They were, be said, in
bales in the Police barracks. - Ho had been down to Batileford, I thin
49. Reed had been down to Battleford, and he reminded you that the furs were

there ?—Yes
0. And those men having beon proved to_bo xebels you docided that they
were wbdq —Y
THETS ras o proof about it 7—No,
202 You ordered, what ?—Some furs to be confiscated.
15
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263. In what, manner did you indicats that ordor—by writing or by word of
‘mouth word of mou
254. Was there any writing signed by you, directing that thoso furs should bo
confisoaiod PoNot that T know of.
255, Did you give an order Fespocting the furs in w iting?—Not to my beiel
No; Ldid n
256

i “you direct Hayter Reod to give any order ?—Well T told him that
the furs were confiscated.~ He then asked what ws o be lone with them, and then,
as far as I can remember, as I have suid, some of the mcmbers of the staff might
have tome_they aaid they supposed they might have som ».
What members of the stafl wero to have them ?—Well, the only ones T car

o o there, were Mr. Hayter Reed, Bedson and Free

258. Did you say Freer was to huve any of them?—I do not know that T saic
persnally whose name

260. Do you remember whether you named Reed or Bedson?—I was talking

360, The furs were to go to them ?—Y

261, And they were t0 go to yourself?—I have no doubt T said T might as w: Il
have some too.

262, You might ag well havo some too?—Not tho sightest doubi.

. Did yon ase M. Haytor R to fnstruct the man at Batilford as to what
nnnt* he should put up for you, and what

Heduont—No; T do not think 1 gave any directions
e asin do, and my staff did” everything regarding that, and after that
the matter went away mm my mind.

264. Will you say, Gen ou did not tell Hayter Reed to have two boxes put
up for you?—To tho best of my Beliof T did not tell him that.

W nything passed betweon you and Hayter Reed on that oocaslon
or any st R R R et to be put up
for you ?—Well, no; not can remember.

266. Was the letter that was written by Reed, written in your prosence? Tt
was in a tent, was itnot? Was it in a tent?—I do n T Joa tent,
567, Van tho leftes. writien - tont 1—Nos that T xuow of
slightest emembrance about the letter, or w written or ,m;um al
. Did Reed communicate to you at all about the quantity of furs at the fort ?
—No; merely they talked gemnlly as to the quantity.
269. As 1o the quantity ?—As to the quantity.
270. Did you know that Reed had sent the létier off by a couries 1,1 c
tainly cannot ‘remember. In the first place there was no other means b ncmlmg
lottars that were sent.
0 you remember the fact ?—No; T do not. T donot think he ever thought
it nmﬂsa tell me.

B oo o the it Was anything said as to when they wero to be
Chliveisd i3 you ?—Not that I remember at all

273, You were going down on the boat, of course ?—I was going down on the
Bost, Of aourse, T do 0ok remomber what day 1t was exsotly,

Was there anything sad about tho furs being ready for the boat as it went

down ?—Nothing at all that I can rememb

275, Have you any recollection, Geueml as to what took place on that oceasion

at all, more than the general conversation that thero was & quantity of furs, and you

would take some of them and some of them might bo put up for yourself and s(af?
—TI have no general recolloction of anything clse.

276, That is a general recollection 7—That is a general recollection.

217, You do not pretend o tell tho Committee what was said liorally on that
oceasion ?—

278, Naw, if Reed did write a lotter directing the man in charge, Warden, to
put up these flrs, two for General Middleton, oo for Bedson, one for himself? ~ You

16
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will not say that these were not instructions given by you?—No; L will not suy ho
was not jusifed in giving those instrustion

‘Wou't say that thete wore not,instructions given by you?—I nover
instrustions that T was s have two hoses o8 o0 o 5

. It Hayter wrote such a lotter, h wrote it on his own responsibility
itbout any, instructions from you?—T concidored e had reccived. instruotions,
That I would eonﬁxcnlu the furs m.\d ¢ havo soms of them.

i you had no power to confiscate the furs?
ogally, T had not-

ige of that?—Only lately. I do not think

v 3

So0, ow.givo 1hs Cuunlison o uudemtentl a4 LBy you gave these
diveetions you belioved you had the right o conficato the furs—that is, o appro-
priate them to your own use ?— ht T was the ruling power up there,
owing to the state of the country, omng SRR war, that I could do pretty
mul ae I ko, u long as it wad within reason, [ did not think it was uazeason-
ableto llow u fow of those furs to be taken and the bl left bohind.

284 bl ot b 7Tt T o ot e

Ll LT BT inquire ?-1 never asked any questions

about
256, Were you on the boat that day ?—I came down on the boat.
257, Did you s, or did you ot seo, any parcels thero on board addressed to
\lo dnsnnuly
o STosk 1 slther iout on bt ?—No; Idid not. Ido not think
T ot again; he was left behind.
289, Did you speak to Bedson ?—No.
290. Nothing was said to Bedson, coming down ?—No.
201, Did Bedson and Reed go to the fort —I do not kno
Did you go to the fort L went wherever the ‘funerai service was read.
293, That was all ?—
204, Notbing said atall coming down—no mention made about the furs ?—No;
not that T remembe
205. All that you remember about the furs is what took place in your tent on
the day this letter s writton by Reod ?—That is sl I remembor.
- Did yougive any receipt to Warden or the furs ?—Who, me ?
207. You -—Cortainly not,that [know of. L never did.
Did 30u authorize anybody to give a receipt for them ?—I do not know.
hialk that when Ttoid oo they could take the furs, I rather think I said theywould
have to give a receipt. I rather think I told them they would have to give &
rec

P
209, That they would have to give a receipt. Did you, prior to mesting on
the boat that day from Battleford, ever give any order for furs to any of
officers ?—No.

500. Did you ever authorize anybody to give orders ?—No, not to the best of

never did.

bel

\y 301, Did you lknow that ofiers were gotting furs thers from time to time ?—
o, T did not.

302, Do you know how many furs were left ?—I had not the slightest idea.
By Mr. Casgrain :
1Did you know, as a matter of fuct, whother any of your oficers had any
of these furs ?—No, it wis never told to me or brought to my notice.
By Mr. Lister:

Whake ks i urs 0 go, Genrul. You were on your way to Ottaws, T

suppmu 7—Yes, I was on my el Winnipe.

305, did not go to Ottawa then, I went to

Regina first and then to the o
306. Where were these furs to go "—\7\/'luch furs?
1

1—2
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307. The furs of Bremner: the furs at Battleford ?—T left them there, T never
!hought ‘any moro about it.
. Your instructions wero (o put up some fursfor yourselsome for Recd an
B o Tt Vo o firs 0 go-where they to be taken to?
—T do not. know. i orders for them to be taken anywhere. 1
suppose they would be ut o board the steamer,
v 0! No, for Winnipez : 1 was only going o Winnipeg.
aw e ks make any inquiries abont these furs? did not.
 Nerex ingalted of the saptaln of e bost, omiag aoros the ke
even mw them. My baggagy od des-de-c:
12, Who were they Wiso and F.m They would
ook afier my bageage nm

1 never

ty Mr.
313, \\ ould lhn) klmw bout these two bales spoken of—whether they were on
board ?— “all T should thi

314, l‘hen you never saw the furs, to your knowledge?
onal knowledge as to whether they

were puton the boat

he directions were that the furs might be put up some for yourself, some
for Real and some for Badson ?—That s the original.
7. These were the anﬁ. al instructions, Did you sell furs to John Martin
y other person in Montreal ?—Xo, I bought some fFom Jobn Martin.
you sell an
319, Did you send a
thing 0 do with Martin in ~e||:|w furs.
320, u to Hendes r~on

No, not that T know of. I never had any-

'—I never sent any there at all.

321, Did you ever aut ¥ t0 be sent ?—I had some, I sent to Devlin; I do
not know what he did with u.u“ m- told me he was going fo send them to New
York, I think,

M, Casgrain :
322, What Devlin is that. Is that the Ottawa man ?—Yes.

Bg Mr. Lister :
323, Were they sold to him ?—I do not know—I do not know what Devlin did
with them.
Tow did Devlin get them ?—I sent them to him.

Did you sell them to him ?—To sell them for me,

326 Auy in Toronto ?—I do not know. I have not the slightest idea, T had

pome minks, and 1 did not want them. I had a great many of them, and I sent llwm
dowi

527, Did you mako preseats of furs o different people?—Yes, a1
325, Did you telegraph to Col. Morris at any time to dispose of the furs Teft at
Battleford !—}
9. You do not know whether your aides did or not?—No, I do not think so.
e (20 OF course, you do not know how many furs were left it Battleford ?—Not
e least.

ain
vglm Quandity of furs did you deliver to Mr. Devlin?—I do not know. T
bcmghb a lot of furs when T was up there, and had a great numbor given to me,
There were some that I did not want to use—they were of no use—and the money
got from these was to pay for the dressing of the others.
. 332, Were there any of the Bremner furs?—None whatover.
By the Chairman.
383, T just want to e the Genoral whezher, in point of fact, you knew that two
Inlau of furs had been s No, I did no

r. Kirl
354, Yon saia oo s you sent to Devlin were some that you bought in
the North-West, and some had been given to you?—Yes,

18
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335. You are Lo of them were Bremner's furs?—T am perfectly certain.

y to you sertain, General ?—Boecauso  know the exat mumber of the
fars 1 bo\lgh ¢ and I enovw the exact quantity, and T also know that tho furs 1 did got
were most of them very bad and worth very little.

387, The Bromnes furs wore good otes, were. they L way told they were,
And moreover, another thing which made me certain was, that thers wero beaver
in Bremner's and I had very few beavers indeed.

—And b 00 valuable furs whatever.

. 350 to 400 minks *—Ldonot tknow exactly,
© 500 to 600 muskra
i—They wum not Bremner's.

1 happen to kuow that [ had forty-three and ahalf béaver.
Yo el e paly s yomirocgt At wero such as you had bought or
whmh were given o you P—Yos.

Do you state hnre that you did not got 4 quanity of furs from Princo
the Batoche furs 7—Part of those fars given to me were those taken at

it w o gave them 1o you ?—That s the thing I want to know nor.
ister—My instructions are that a cart load of these furs were taken from
Batoche fo  Princo Albert, and they got nto the hands of tho General.
trick—It Is very unfair to make a statement of that ki

Genzml Middleton—There'is not the slightest truth in that,

Col. Tisdale—If e asks the General about any other furs, in justice to himself,
s deeal ought to be allowed to make a full statement,

. Weldon (St: Jla)—Certainly,a full statement.

Col. Tisdale—Mr. Lister stated if ho was allowed to do that he would go into
the whole question.
creral-—{ think T can mako  statoment and there will ot be the least
necessity to call witnesses to attempt to disprove

. Ligtr—T wish o ask tho Genoral about (Tha Btacha fiom, 10 o ok
mittee say they do not d why that is an end to the matter.

Qol. Tisdalo—We havo alrcady ocidod that that Ja irralevant to ths case,

247 Lister—If Goneral Middloton wants 10 make  statement, rogarding  tho
Batoche furs, I am quite content he should

General Midditon—T would liko very mnch to make s statemant; merely with
a view :h.n b fct has been made pu

245, Dld you, or did you not gt s quantity of furs at Prince Albert or
Batoche, or at any other” point in that portion of the country *—I afterwards
did, but I would like to relate to you how. or Batocho was taken, of
course, I am perfectly aware that there were furs and things taken at Batoche,
and that I do not think is to be wondered at in the circumstances of the
case. In the middle of hard fighting, the men found these things, but the private
houses and property of loyal people, anywhere near the place, was not touched.
But I did not consider it was my duty to protect the property of the rebels that we had
just been fighting hard with. Had the men of the force not helped themselves to
these things, (hcy would have fallen into the hands of the teamsters and camp fol-
who' v ways around. They would have carried everything off, and
oo nothing would have been safo,” But all the property of the women and
children who were left behind, and T suppose, the fightors pas their most valuable
property in the camps, where these women were to be taken care of, and these were
taken care of by our men. I would like to take this opportunity of saying that T
am perfectly cortain in a genoral way. thai the conduct of tho Torco during that
cam| s most uednnble. Thoy did nothing that would not havo been done
by ot h-g.m trained troops in the world, and_they behaved in that way.
borne out in this, to  considerable degree by letters which T have, and which e
19
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Fory glad to got from Bishop Grandin.  As T say, there is no doubt thre wre
fars. When I got to Prince Albert, my aide-de-camp, whe unded and pt on
s shearuar 10l ot B = Albert, that somobody )md p\ll a box on board the
steamer and said it was for mo, "1 asked him, ¢ Do, what it is?” and ho
Tos, it is fura,” and I said, “Who put it on bonrd 1 and. h« said, €1 have not
htest idea; it was brought to me. It was a lu.u\y was put on
board, and T was told it was Iul‘)uu T seud, * Wit - wa T and bo said 16 wn
at the house he was sta; e was staying at Macdowall’
348. Who.was this person who gave you ion ?—Captain Wise, T
left it there with him. Of course, 1 au“pu\cd 1734 851ap f tees fore Fovm Batoshe,
but T did not trouble myself about it. 1t id not much matter when they wero furs
did not see them and went aw forwards be tald me ho had oponed the box,
%0 put in  bufhlo head whioh Mr. sdasal he given me, and ho opend the box
to put it in, then closed it, and afterwands sent it by team to Qu'Appelle, where it
went down to await my arrival at hat was the box that was stated to
have boen. sent to. Qu'Appello, all T know about it.
347. Did that box come down ?—Yes, I got that box. That box held those fars
which you have down there on that paper.
did not know who put them up for you?—I have not the slightest idea
—I have not the slightest doubt it was done by some men of the force who got them,

and they thought it was  uice compliment t0pay me, s they put in on board. I did
not want to ask about it.

40 o Dox oame o Obiawa, aid you gog thom, T suppose ?—Having got so
far as that, I would like to be allowed to touch also on the horse business. I was

accused of appropriating a horse, [ say it is perfectly true [used a horso tha
taken—one of the robel horsee taken at Datocke. [ usel it during the rest of the
campaign. You dighias that, a8 Maor General i the fod, T was enitld
0 v hotwes, whoreas T contentad m,mf Jrith one, and I found the work so ha
on his hortethat I must gotanother borse, and | glly Kk posession of this horso
that was brought to me, %o I used that hnm S S tetass of e campaign,
As s00n as the campaign ws T 'brought it down o Winnipeg, and it emained
there whils I went to the Bockies, and whon 1 came back, and. s from
Winnipeg for home, 1 left the horso there. 1t was handed over to the Goverament
:\mclionoer and sold. The horse I got is not a white horse. It was really a light
iron-
507 Did you bring him to Ottawa?—No; T et him at Wi innipeg.
351, Did you bring any horse to Ottawa *—My ow, m horse.
352, That you took up ?—I did not take any up. I got them all there
353. There were half a dozen horses ?—No; certainly not.
Ey 7. Casgrain:
o you know to whom that horte belongad ?—T do not kaow. 1 do not
T or
By Mr. Lister :
55. The man who had the horse told you it was a horse he had found on the
plnmn‘l No. He said it was found in the stable with another horse belonging to one
of my officers, who at Fish Creck, had got off his horso and lost itand the enemy
had got hold of it and the offcer who brought it to me sid ho found two grey
horses in the stable.
avi

q

T horse, he took two ?
357 Was it Captain Wise who told_you these furs had been put on board at
Prince Albert?—They had been puton board at Batoche.

305, Woro they ot taken up at Prince Albert ?—Captain Wiso was on his way
up from Batoche and took these furs with him. They were put on board and ho
o Pt Al Totig manadsd i remained at Prince Albert.

. Captain Wise tooe the furs up to Prince Albert?—Yes. They were putin
abox for me, so Captain Wise told m
60, Ho was stopping at Mr. Maodowall's?—Yes,
20
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361, These furs were taken from Batoche to Prince Albert ?—Yes ; he took them
out of lhe steamer.
Who put them on thesteamor ?—That i what he says, hedogsnot know—he
B b put them on the steamer. Ho was told by one of the erew, who
gaid, “There isa box for the Generalon board.” Wher PRIAR L the firsthe
knew of it. I never gave any orders, and never had the i idea of
155 The fams belonge i Batoche i the st placer_T s e 0
364, You went to Prince Albert with Captain Wise ?—N
365, Did Gaptain Wise £0. to brinco Albort 7—Captain Wise went on board the
steamer, and I marche
366, These furs went to Prince Albert on the steamer?—Yes.
367, Captain Wise told you the furs were on the boat?—I never saw Captain
Wise on’the boat,
368, Te old you the furs wero on the bout ?—Captain Wise told mo e hal
landed these furs at Prince Al
369. That ho had landed the furs ?—He told me the whole of this sto . that
some one had put these furs on board. He did not know who they were, and ho
brought them on.
He had never taken the trouble to look for them ?—T fancy he must have
lhe)‘ were furs.,
“That you might havo thom ?——ITo said they wero put on board for me.
Did riot say who put them on?—I did ask him who put them on, and he

said he di
373, What quantity of furs were they ?—I have got a list of them.
374, A considerable quantity 7—Yes; only they were a bad, inferior fur.

(Producing a list). Were theso the ones I think so, what you read there,
576, You said you anthorized some one to sell some for you?—These were the

By Mr. Weldon (St. John) :
377, T8 it the same stenmer that went down from Batteford ?—It is a different
oceasion.
375, Was it previous to this ?—This was in May, the steamer left Batoche with
Captain Wise and a fow other people who were wounded and sick. 1 think it was
the 30th May, and they went straight to Prince Albert and landed there. We
‘marched.
Col. Tisdale—The General knew nothing about it, until he arrived at Prince
Albert.

By Mr. Weldon (St. Jokn) :
379, Was that the same steamer that you afterwards went down from Battleford
Tho stoamor T went in aferwands, a the  Marquis,” I think.
by Mr. Kirkpatrick :
ss0, B ou get any furs when you went to the nmky Mountains ?—Yes, T
bought u lot of furs at the Stoney
Did you know Mr. Mele: ot some from b
382, He is the man at Fort i only order, T think T got from Mr. Me-
Lean at Fort Pid
By M. Wetdon (st. John) :
5834, Is that the same steamer that came down to Battleford ?—TI forget noy.
came down from Fort Pitt to Battleford, I think, bout the 2nd, or 3rd, or 4th of July.
Col. Tsdale—This all happened in 3
By Mr. Weldon (St. Joln) :
385. What steamer was it y(\u came in from Fort Pitt to Battleford ?—I think
it was the * Marquis.”

iz

ou first see this box Capt. Wise referred to—when ?—In Ot-
of my bageago until ot to Otava, 8
¥ p fars had you ?—They wore contained in
« fasT can remomben. The boxes wero small on
put into a large one, so s to reduce the h.l.u‘ Fmy baggage. That is, T believe,
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what was done. When T got down here T saw all these boxes, and that is the first
time T had seen them opened, or had seen them,

58, Was it only ons large bo or more ihan one?—T do not know at this

e 1 think there was one large box and one small one.

ained the other pacl e, boxes or bales ?7—
Boxes. Beumnr s it happons, T g0t a great many of these hero were
DRt thom mall Asmorioan boxes that e found th pursuit of Big Bear. Ho used
o throw them away when they were hard prossed, and we used to find two or three

390, Was it the large bo:

used for packing saddles ?—TI do not think so.  What-
ever it was, T got it at Winnipeg.
By Mr. Kirkpatrick :
391, Yon sy Mchoun and other people gave you a lot of furs 71 b
erablo firs given 0 me.
bese were the furs that you sent to De —These were the furs, and
d T ot hon oo it By st Patoohe. Thc-u\\cwthu\lmln-nﬂhufuu
Thave over had, aud somo of tho furs T happen (0 bo able to partionlarire. For
instance, the only otter I had, were those I had got up at Stoney Reserve, ‘o the
fisher. 1 had only one fisher. I really did not know whata fisher wa I got
ono that was shot, on the line of march, by poor Capt. French, and he skinned it
himself, and gaveritto mo, toling me t was a fisher.
By K, Weldon (5.
303 you novr saw Bremnor at all?—To the best of my belief, T never di
94, Do you recollect seeing his clerk, Caplette?—I have no recollection what-
ever; ho ertanly never came to me, o complain sbout. anything.
By ister :

d innum-

395, Did you sce him in Winnipeg about his furs 7—Bremuer?

396, A liitle after ho got out of prison{—Bremner ? [ never saw the man in
my life, that I remem

397, He says he went to Sir Adolphe Caron, you and somebody else, about his
furs, in Winnipeg
r. Kirkpatrick :

398, Were you in Winnipeg when Sir Adolphe Caron was there?—I have been
there ey gatr.
y Mr. Lister :

309, e says o went t0 seo you in Winnipes T am perfctly cortin that f o
had come to sec me, I should havo remembered. You cannot expectme to remember
every t:ifling conversation that took place five years ago. I do not pretend to do
that. Certainly, prominent things I can remember. 1f Bremner had come to me
and spoken to me about tie furs, I am perfectly certain T should have remembered
it. Moreover, if he had come to me and appealed to me, I certainly should have
listened to him.

400, He says he did, General ?—I never saw him at all, to the best of my belief.

Havrer Reeo called and sworn, after which he made the following statem

T wa on the Goneral's stal from.Prince Albert west, during the North-West
troubles in 1885 Whon wo wero at Tort Pitt in June. bo placed me temporarily
in oharg of the (ranaport servico, while the troops woro making Toroed maarch

after Big Bear's party. On the return ot the troopa to Pt Bi i e
trip on Indian affairs to Battleford. While there I saw a lot of furs ina Police store-
bouse. QuartormasterSergeant Wavden was in chargo of this storchous
told that these furs had been taken from p . On
Tord, Pitt » day or two aftaryards, T roported thewe fhots with roforence & the fars 10
the General, “Ho then decided to confiscate them, and directed me to write, saying
they were o bo confisoated. o requestod me, ot the samo time, to havo some of
them, pnt. up for himelf and h said that some ight also bo put up or members of

ingly at onoe wroto a lottor addressed to Warden, informing him
B G ores coise o s chotieation of the furs, and that ho desired to have
22

i
v




58 Victoria. Appendix (No 1) A 1890

some put up for himself, and also that some were to be put up for Bedson and myself,
and [ think another member of the staft, but T do not remember, I further requested
Warden to take a receipt, or make » memorandum of who got furs, and the uantity:
Ljgave s letor o the proper officr 10 be forwarded to Batileford,and T expectod th
the furs would be put up ready when we reached  that place by boat in o o Ehten
days afterwards. W got to Battleford by boat on the following Sunday. Tho
Goneral was also on board. e did not, so. fur as T know, go. to-the. sissehouts
T went there, accompanied by Mr. Bedson, and saw one  bok, which T was
told contained the furs in accordance with my lotter, extapt. tho parcel
for myself, which was not in this box. I cannot remember what I saw put
in the second_ box, beyond a packge of lynx and two or three small packagas
of mink furs. The contents of the two boxes would not, I believe, be more than one:
cighth of the toal quntty of furs in the storchouso at the thme. W by Ss. Bede:
and I wero in the storehouse the furs were loosely piled upon the floor. None of
¢ furs in mm of the boxes were for me. It wis understood that Bedson was to
give a recoipt for the furs in the boxes, but as there was @ great hurry to got
O by stoarmar, ho could no do so. bt promised on arrival at Winnipeg, on knowing
the contents of the boxes, to send & receipt back to Battleford. T db not remembes
whether I saw the boxes taken out of the storehouse or not, nor whother there was
an acdross on them or nof, but I think the first-mentioned hox was addressed to the
G not know what became of them afterwards, except that I understood
hey went on board the stanmer. e parcel of furs intend for me was not put on
board the steamer, but c at Regins \g me several months
afterwards. T kept nono of the Tars, but sent. back tho pareel £ Battafonl to.the
Police storehouse shortly after T got i and 1 beliove it has remained in the Police
storehouse at Battleford ever sinc the steamer left Battleford, T myself re-
mained there for two or thrce days on Indian affairs, and 1 then wen west attending
to my official duties, and was absent some months, when T returned to Regina, Durin,
the whole of my service connected with the North-West trouble I never received or
obtained any furs, except one skin which was given {o me for assisting in relicving
the who were prisoners in Big Bear's camp, and this I recoived long
after (he rebdhcm ‘was over and nfter T returned to Regina,
Crosvzained by M. List
Do you know who tho fars in Battletord belonged to?—T believed they all
bc!ong«l to rebels,
402. To what rebel ?—To the rebels,
3. Did you not hear they I.-elunrrul to Bremner 7—|
Then it was 0 a rebel—not rebels. You heard they were Bremner's fars.
That in \v)nl they were called at the Fort ?—Yes,
5. you there when they were taken into the Fort 7—I was not.
496, How Tong afterwards was it, after they ware taken into the Fort, that yon
them ?—It must have been at least two weeks, I fancy. 1 do not know
e uhy, werstaken nto the Fort ony from wh
407. Did y the furs at No.
IIN Did )m\ kmlx 1\( them ’—\nll\ll ng more than a casual glance,
o, Where was it you saw General Middleton ater tho taking of the furs into
the fort ?—At Fort Piti.
410, What conversation ook place between you and General Middleton respect-
ing those furs?—I reported what I had se
did you report?—That T had seen those furs, and T was told to whom

they belonged.

12, You told him they helonged to Bremner; that is, you told General Middle-
ton ?—VYes.

415, That you had seen the furs; did you intimate o him the quantity 2—I
think n
ar you did not do that ?—As far as T can remember

s not tell him whether there was  large quantity or a small
quantity of i may have said a large quantity.
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416. That was the truth—there was a large quantity ?- ‘es.
417, Of valuable furs ?—Well, I cannot tell, e AAI T it ot g the dnkida of
them.
418. You did not go ovar them 1—No.
hey appear r
pm«d in lmm and things of that sort, inside out, as a rule
e o Baetars fs oA fas
i e ll\e) were Bremner's furs before goi
Yes, I must have known t
y Mr. Casgrain :
423, Did you know Bremner at the ti
before that time.
By Mr. Lister:
aid they were furs taken from Bremner, and when you saw General
dellhtan yout mld  him that they were Bremnor's furs ? Now, who first commencod
o the confiscation of the furs? Who suggested that the
Bl'emner fure ‘Should bo confiscated f—T cannot remember that,
you considerablo talk about it —There was talk,
125 Who'was present besides you and the General 7—Mr. Bedson, and, T fancy,
Mr. Freer, the General’s aide.
427. Do you remembor that o was prosent?—I canuot ewear positivaly.
425, Will you swear positively that Bedson was present?
20 You aro sure tho General, Bedson and yourself were pmcm 7
4 Badson o1y 2oy thing about furs?.T cannot romembor the exact con-
L e
451, What did you tol tho General that induced him to conflcato them ?—I
don't know that T t91d him anything but saying that these furs wero there.
32, What more ?—Nothing more that T know of.
433. Did you tell him Bremner was a rebel ?—I do not know as I did, because
1 thought the General understood.
‘ou do not remember, then. The idea of confiscation came from the

s far as a man could judge. They were
1

1 remember, I did.
g to Fort Pitt ?—

0 7—I do not think I ever saw Bremner

General ?
435. What did he tell you to do
436. And how to dispose of them?
437, What did he tell you as to their disposition ?—He told me to have some
put up for himself, and some to be put up for Bedson and myself, and, it was under-
stood, for his staf, if they wanted any.

o authorized you to write that thers skould be someput up for himself,
some for Bedson, and some for yourself. Will you swear ho authorized you to put
any more?—It was understod that, if the others wanted them, they could have
ther

He told me to write and confiscate them.

439. Do you know if any others wanted them, as a matter of fact?—Yes,
440. Who ?—Captain Hague wanted to get furs.
441, Could ho got them i he went there for them ?#—Went whero
2, To Battleiord:  Gould ho. havo got the furs f e had asked for them P—If
he had asked, he would have had some of these.
443. Do you know if he got some of these ?—TI believe some were put up for him,
444 Doyo u knowif furs were putup for any other officers 7—I cannot remember.
. Now, what you do remember is, that General Middleton directed you to
order, that somo of the furs should ba put up for himsolf some for yoursels, ot
n and the other officers. But you are not sure about that. Did you write
e lette 0~ ToLaid.
446, Where 7—At Fort Pitt.
T ek, 71 think s0.
you remember that >—I must have been there, T fancy. T had not a
1y own, and T had not writing material, and T fancy it must hiwe beon in the
Geneul's tent.
24
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449. Did you write the letter in the presence of General Middleton ?—I think
450. ][uva you any doubt about it, Mr. Reed ?—If he was not in the tent, he
was close by
451,

did.

Did you read the letter to him before sending it away ?—T do not think T

Did you intimate to him what the contents of the letter was ?—He under-
sl o the contents were.
453. Did you, after wnung a letter, intimate what the letter contained ?—He
knew at the time a! writin
. Then he knew the contents of the lotter 7—Yes.
365, Did that lcller direct that two boxes should be put up for General Middle-

ton?—]

No.
486. You will swear t that ?— wil swear to that
457, Positively ?—Positively.
455, Ao that one shoula by pat up for )mn‘sclf and one for Bedson ?—T will
bt they wore not boxes;
- dow many of these ot the (zmm!mll? Two for the General, one for you
and one for Be
B0+ itaas B s L end packages 7

401, The ltte di m«l T ot ba oae’ toe e General, one for yourself
and one for dson ?—
462, You'are ditinot on thet?—Yes
463, Did you give any directions s to where and when they should be shipped ?

“i64. How wees they to be shipped, and when ?—They wore to be ready to be
Placed on tho stesmer as they went by:
et i Ll General was on.
W ekt Db Yith the General 2—lis
you go down I did nol
Tou wers not herel1 mnt anfas an it but not further.
You went i far as Battloford with tho General
. Bedson, the General, and the rest of the staf, were on hoar
471, Did you direct in your letter to pick out the best furs, to Sbatsat tho td
furs?—1 think I did.
72, You did not want any common furs, T suppose, as they were going a long
Was the letter {o this effect: That, by order of General Middleton, Warden
was to put up four packages of furs, two for the General, one for yourself, and one
for Bedson ; that ho was to_select the best furs, and that they were to be shipped on
the boat llm( b zht the General down to Prince Albert?—' ua
73, Now, you reached Battleford with General Middleton ?—Y
474, Bedeon was with you Did you €0 up to whero the A
478, Who accompanied you?-—Bedson.
6. Bodson and yon went up to where the furs were? Why did you gothere?
o il they were shipped.
76}, Had you had any conversation with the General about the furs on the way
down 11 do not rememher.
477. Will you swear that you did not or that you do not remember ?—I do not
remembe

staff,

0 not remember having any conversation ?
Bedson went to Battleford to seo that the furs were ship)
m Where did you find thom ?—In the storehouse.
How were they packed2—When wo went in, thero w
thuxv nml T was told that the 1\“': were in this box.
8L A1l oML andseatiol it excopt the package for myself.
. the furs were directed to
483, Thoro was & package put up for you ? " Yes,
2

At all events, you and
—Yes.

a box standing

2
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